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Kaupunginvaltuusto § 74 8.5.2017 

Tekninen lautakunta § 80 8.5.2018 

 

 Asianro 551/08.00.00/2017 

§ 178 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien ajonopeutta ilmaisevien 

näyttötaulujen asentamista Raisiontielle 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 8.5.2017 74 §  

 

 ”Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Raision keskustan liikenneturvallisuus on puhuttanut kuntalaisia. Asia on 

puitu paikallislehtien palstoilla sekä erilaisissa keskustelufoorumeissa. Erityi-

sesti kuntalaisia ovat huolettaneet suuret ylinopeudet sekä piittaamattomuus 

liikennevaloista. Nesteentiellä ja Raisiontiellä on ajoittain melkoisia kiihdyty-

sajoja, etenkin kesäaika tuo parhaat kyvyt mukaan kisailuun. Parhain tapa 

hillitä yltiöpäistä kaahailua olisi tolppakamerat, mutta tästä tehty aloite torpat-

tiin aikoinaan. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raisiontielle välille Kerttulan-

tie/Soliniuksenkuja asennettaisiin ns. hymynaamat ilmaisemaan ajonopeutta. 

Raisiossa näitä on asennettu mm.Kerttulantielle ja Haunistentielle. Oman ko-

kemukseni ja saamani palautteen mukaan näyttötauluilla on nopeutta hillit-

sevä vaikutus. 

 

Raisiossa, 08.05.2017 

 

Ari Leinonen  Jari Salonen 

Heikki Laine  Eeva Savola 

Risto Nikkonen Riikka Visa 

Jyrki Aaltonen Pipsa Allén 

Helena Sukari Elisa Vuorinen 

Tuija Hyytiä  Janette Broberg 

Jonni Moislahti Sirpa Ek 

Janne Laulumaa” 

  

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 182 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Ari Leinosen aloitteen koskien 
ajonopeutta ilmaisevien näyttötaulujen asentamista Raisiontielle teknisen kes-
kuksen valmisteltavaksi.– –” 



Raision kaupunki Pöytäkirja   2 (2) 
   

   

Kaupunginhallitus 21.05.2018  

 

 

 

Tekninen lautakunta 8.5.2018 80 §  

 

 Tekninen johtaja Antti Korte 8.5.2018: 

 

Leinonen ym. ovat huolissaan heikentyneestä liikenneturvallisuudesta Raision 

keskustassa. He toteavat aloitteessaan, että katuverkolle asetettavat auto-

maattiset nopeusvalvontakamerat, eli ns. tolppakamerat olisivat tehokkaita. 

Tällä kertaa niitä ei esitetä, koska vastaava aloite käsiteltiin muutamia vuosia 

sitten ja se ei johtanut tolppakameroitten asentamiseen. Sen sijaan aloit-

teessa esitetään, että Raisiontielle, Kerttulantien ja Soliniuksenkujan välille, 

asennettaisiin ajonopeudesta kertova näyttötaulu, joka näyttää ”hymynaa-

maa”, mikäli autoilija noudattaa nopeusrajoitusta. 

 

Tilanne katuverkon kameravalvonnan suhteen on muuttunut viimeisten vuo-

sien aikana, ja poliisin ja kaupungin välisellä yhteistyöllä niitä voidaan asentaa 

myös katuverkolle. Tätä koskeva aloite (Ari Leinonen ym. Kameroiden hankki-

minen Raisiontien ja Nesteentien valoristeykseen, 29.1.2018) on käsittelyssä 

ja kameravalvonnan nykyisiä mahdollisuuksia selvitetään siinä vastauksessa 

tarkemmin. 

 

Tällä hetkellä hymynaamaa näyttäviä nopeuden näyttötauluja on Kaanaan-

tiellä, Kerttulantiellä sekä Haunistentiellä. Niistä on hyviä kokemuksia ja no-

peudet ovat alentuneet jonkin verran. Nopeusnäyttötaulun asentaminen järke-

vällä tavalla Raisiontielle, Kerttulantien ja Soliniuksen kujan välille, on vai-

keaa. Näyttötaulut eivät toimi oikein kaksiajokaistaisilla katuosuuksilla, koska 

tutka ei tunnista vierekkäin ajavia ajoneuvoja.  

 

Nopeusrajoitus Raision keskustassa on 30 km/h ja liikennettä on jo rauhoi-

tettu useilla erilaisilla toimenpiteillä. Ajoratoja on kavennettu sekä suojateitä 

on toteutettu korotettuna, samoin useat keskustan risteyksistä on varustettu 

valo-ohjauksella. Tämän tyyppisessä ympäristössä näyttötaulu toimisi halu-

tulla tavalla ainoastaan hiljaisen liikenteen aikana ja muina aikoina se toimisi 

puutteellisesti. Näyttötauluilla on tutkitusti nopeuksia alentava vaikutus, mutta 

niiden sijoittamispaikat tulee suunnitella tarkasti, jotta niistä sitten olisi mah-

dollisimman paljon hyötyä. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Ari Leinosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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